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§  82 KFKS 2023-00001 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
 

 
Ärende Åtgärd/ansvar 

A 
Skrivelser   

A1  Nyhetsbrev från Storsthlm  

E 
Övrigt  

E1 Käppalaförbundet, styrelseprotokoll från 2023-
06-13 

 

E2   Södertörns brandförsvarsförbund, 
förbundsdirektionens protokoll från 2023-06-16 

 

 NEAB, styrelseprotokoll 2023-05-30  

 NEFAB, styrelseprotokoll 2023-05-30  

 
- - - - - 
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§  83 KFKS 2023–00675 

Finansrapport 2023 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar finansrapporten i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 14 
augusti 2023. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommuns koncernbank med dess medelsförvaltning styrs utifrån de ramar som 
beslutats av kommunfullmäktige i Mål och budget (såsom upplåningstak med mera) och i 
Reglemente för medelsförvaltningen. Kommunstyrelsen beslutar sedan om de risklimiter 
(riskbegränsningar) som ska gälla i den finansiella verksamheten (Kommunstyrelsens 
bestämmelser för medelsförvaltningen). Målsättningen för medelsförvaltningen är uppfylld. 
Samtliga risklimiter är uppfyllda per den 31 juli och prognostiseras vara uppfyllda per 31 
december. Upplåningen ligger inom det av kommunfullmäktige fastställda lånetaket för 
2023. 

Likviditeten är god. Kommunkoncernens likviditet per 31 juli uppgår till 363,9 miljoner 
kronor. Kommunen har inga placeringar och beräknas inte ha någon överskottslikviditet 
under de kommande åren och därmed inte heller några placeringar. Skuldportföljen uppgår 
till 1 950 miljoner kronor och förväntas under året öka med 400 miljoner kronor, så att vid 
årets slut uppgå till 2 350 miljoner kronor. Merparten av låneskulden avser utlåning till 
kommunens helägda bolag. Låneskulden förväntas öka ytterligare under kommande år, då 
kommunens andel av låneskulden också beräknas öka. 

Riksbanken har i likhet med många andra centralbanker höjt sin styrränta snabbt det 
senaste året för att bekämpa inflationen. Riksbankens styrränta höjdes med 25 punkter till 
3,75 procent på det senaste mötet i juni och ytterligare en höjning förväntas under året.  

Genomsnittsräntan på kommunens skuldportfölj uppgick vid årets ingång till 1,31 procent 
och per 31 juli till 2,11 procent. Som en följd av högre räntor på finansmarknaden kommer 
genomsnittsräntan att fortsätta att stiga i år och under kommande år. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 14 augusti 2023 

Bilaga 1. Finansrapport 2023 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är en välarbetad och gedigen finansrapport som tagits fram. Vi 
tycker att det är bra att man aktivt arbetar med att låna upp pengar till lägsta möjliga ränta 
och att man arbetar med riskspridning och riskminimering. Samtidigt är det också viktigt 
att kritiskt utvärdera det vi gör och ifall det är värt merarbetet och merkostnaderna att 
emittera certifikat och obligationer på finansmarknaden jämfört med att låna genom 
Kommuninvest, det kommunalägda kreditmarknadsbolaget där 294 av landets kommuner 
och regioner redan är medlemmar. Vi tycker också det är viktigt att när möjligheter ges 
jämföra investeringar ur ett livscykelperspektiv/på lång sikt för att se om det blir effektivast 
och billigast för kommunen att hyra välfärdslokaler av privata aktörer eller om det är 
billigare och bättre att bygga och äga själv.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet ser det som oroväckande att allianspartierna ser markförsäljningar och 
exploateringsinkomstar som ett sätt att förstärka kommunens kassa och dämpa låneskulder. 
Vänsterpartiet ser inte detta som en långsiktigt ansvarsfull ekonomisk politik. Kommunen 
får en engångsintäkt för försäljning av marken, men förlorar rådighet över marken och 
allmännyttan minskar.”  

 
- - - - - 
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§  84 KFKS 2022-00825 

Nödvattenplan 2023–2026 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  
 
Kommunfullmäktige antar Nödvattenplan 2023–2026 i enlighet med bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 2023-08-24. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Dricksvattenförsörjningen är en samhällsviktig verksamhet och nödvattenförsörjning en 
grundläggande del av kommunens krisberedskap. Samhället är mycket sårbart utan tillgång 
till rent dricksvatten. För att minimera konsekvenserna vid en störning i 
dricksvattenförsörjningen krävs planering och samverkan mellan kommun och 
verksamhetsutövare i en förankrad nödvattenplan. Syftet med nödvattenplanen är att den 
ska vara ett stöd för att effektivt kunna hantera en vattenbrist eller störning i Nacka 
kommuns ordinarie dricksvattenförsörjning.  

Stadsledningskontoret fick den 5 december 2022 i uppdrag av kommunstyrelsen att ta fram 
ett förslag på nödvattenplan, skicka förslaget på remiss till berörda verksamheter och 
nämnder och återkomma med förslag på nödvattenplan inför att kommunstyrelsen bereder 
ärendet för slutligt beslut i kommunfullmäktige.  

Den 28 mars 2023 presenterade stadsledningskontoret ett utkast/förslag på nödvattenplan 
för kommunstyrelsens arbetsutskott som fattade beslut om att förslaget skulle remitterades 
för yttrande till berörda nämnder och verksamheter. 

Yttrandena har hanterats och sammanställts. Samtliga inkomna yttranden ställer sig bakom 
förslaget till nödvattenplan. Somliga synpunkter har föranlett en ändring i nödvattenplanen 
eller i något av de relaterade dokumenten som utgör bilagor till nödvattenplanen. Andra 
synpunkter som inkommit kan fångas inom andra områden och hanteras inte inom själva 
nödvattenplanen.  

Baserat på de synpunkter som framkommit har följande justeringar gjorts:  

- Utifrån socialnämndens och äldrenämndens yttranden ändras hemtjänst, personlig 
assistans samt hemsjukvård till prioriteringsnivå tre (samhällets funktionalitet) i stället 
för nummer fyra (allmänheten) 

- Ny information till dokumentet Nödvattenförsörjning till prioriterade verksamheter  
kommer att justeras i enlighet med detta 



 
10 (50) 

 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

- Nödvattenplanen har lagts i en korrekt mall 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben daterad den 24 augusti 2023 

Bilaga 1. Nödvattenplan 2023–2026 
Bilaga 2. Vattenförsörjningen i Nacka kommun 
Bilaga 3. Dimensionerande riktvärden för framtagande av nödvattenplan 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
ledningsstaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är positivt att en nödvattenplan tagits fram och det arbete som 
skett i samband med framtagandet av den. Dricksvatten av bra kvalité är livsnödvändigt 
även under krissituationer och vi tycker att nödvattenplanen fångar de aspekter som 
behöver beaktas i en krissituation. Många av de åtgärder som lyfts i planen är beroende av 
att kommunikationen ut till verksamheter och kommuninnevånare fungerar bra. Vi tycker 
det är viktigt att en kommunikationsplan finns och att den synkas med nödvattenplanen. Vi 
är övertygade om att detta tas på allvar men vill ändå lyfta det för säkerhetsskull. Vi håller 
på att fördjupa oss i planens prioriteringsordning och vad den kan innebära för 
hemtjänsten i Nacka och återkommer till kommunstyrelsen med eventuella förslag och 
synpunkter kring det.” 
 
- - - - - 
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§  85 KFKS 2023-00773 

Ansökan om kommunal borgen till Järla Sjö Samfällighet   

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att avslå ansökan om kommunal 
borgen från Järla Sjö Samfällighet. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Järla Sjö Samfällighet har i juni 2023 inkommit med en ansökan om garantistöd (kommunal 
borgen) på 32 miljoner kronor och som de vill kunna utöka för att finansiera framtida 
investeringspucklar. Ansökan innebär att samfälligheten vill få en kommunal borgen på de 
befintliga lånen som samfälligheten har i dag, 32 miljoner kronor. 

Järla sjö byggdes från år 2000 och några år framåt under ett exploateringsavtal där 

invånarna själva skulle ansvara för underhåll av allmänna ytor som i normala fall anses som 

kommunalt ansvar. I den samfällighet som skapades tog exploatören upp lån som skulle 

motsvara värdet för de tillgångar som fanns (garage, vägar, förråd, belysning mm). 

Samfälligheten bidrar med en lekplats och bollplan, bryggor och allmänna ytor som också 
används av andra invånare än medlemmarna i samfälligheten. Nacka kommun och 
samfälligheten har ingått ett avtal om en ersättning till samfälligheten, 1 610 tusen kronor 
(som är indexreglerat), relaterat till de slitage av faciliteter som delvis orsakas av invånare 
boende utanför Järla Sjö.  

Låneskulden som samfälligheten har enligt bokslutet 2022 är 31 750 000 kronor. 
Samfälligheten amorterar löpande men har samtidigt ett investeringsbehov som innebär de 
vill kunna utöka sin kommunala borgen i framtiden.  

Stadsledningskontorets uppfattning är att samfällighetens lån i framtiden kommer att ligga 
kvar på den nivån som är idag och lånen med kommunal borgen kommer inte att kunna 
amorteras av i den takt (10 år) som reglementet för medelsförvaltning föreskriver för att 
kunna bevilja kommunal borgen. Nacka kommun ger redan en ersättning till samfälligheten 
för att kommunens invånare skall kunna nyttja samfällighetens anläggningar. 

Sammanfattningsvis är stadsledningskontorets förslag till beslut att avslå ansökan om 
kommunal borgen.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 11 augusti 2023 

Bilaga 1. Ansökan om garantistöd till Järla Sjö Samfällighet för att upprätthålla 
godkänd standard för allmännyttiga faciliteter, daterad 2023-06-13, inkl bilagor 
Bilaga 2. 2022 Årsredovisning Järla Sjö Samfällighetsförening 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
Filip Wiljander (M) deltog ej i behandlingen av ärendet med anledning av jäv. 

 
 
- - - - - 
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§  86 KFKS 2023-00768 

Redovisning av kommunalt partistöd 2022 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att samtliga partier som fick 
kommunalt partistöd i Nacka för år 2022 har redovisat användningen och kan erhålla 
partistöd för 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2022 har redovisat hur partistödet har 
använts. Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 10 augusti 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  87 KFKS 2023-00776 

Nacka värdstad för Offentlig Chef 2024 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Nacka kommun tackar ja till erbjudandet om 
att vara värdstad för konferensen ”Offentlig Chef 2024” samt  att kostnaderna för 
värdskapet om 300 000 kronor tas inom kommunstyrelsens befintliga budget (budget för 
chefsdagarna). 

Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 1.2 i 
kommunstyrelsens delegationsordning.  

Sammanfattning av ärendet 
”Offentlig Chef” är Sveriges största mötesplats för offentliga chefer och ledare och har 
under flera år genomförts i samverkan med värdstäder och partners i syfte att stärka det 
offentliga ledarskapet på nationell såväl som regional och lokal nivå. Nacka kommun har 
fått förfrågan att vara värdkommun för konferensen ”Offentlig Chef 2024” som äger rum 
den 17 – 18 januari 2024.  

I Nacka kommun är ledarskapet en viktig förutsättning för att kunna lyckas med den 
omfattande utbyggnad och utveckling som kommunen befinner sig i. Av kommunens 
chefs- och ledarstrategi framgår bland annat att Nacka ska attrahera de bästa cheferna och 
att kommunen ska agera så att den utvecklas att vara en attraktiv arbetsgivare. Att stärka 
bilden av Nacka kommun som attraktiv arbetsgivare och därmed den strategiska 
kompetensförsörjningen är också ett fokusområde genom kommunfullmäktiges satsning 
som gjorts avseende employer branding.  

Värdskapet kommer även på ett effektivt sätt att kunna användas i marknadsföringssyfte 
för att lyfta Nacka kommun vilket är en viktig del i Nackas näringslivsstrategi för optimal 
utveckling och tillväxt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 2 augusti 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
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Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Erfarenhetsutbyte mellan kommuner är något vi ser positivt på. Goda exempel från andra 
kan tas tillvara och Nacka får möjligheten att sprida de metoder som fungerat väl här. Att 
knyta kommuner och andra offentliga aktörer närmare varandra genom mötesplatser likt 
denna kan alla gynnas av. Tyvärr har Nacka lämnat flera samarbetsorganisationer på senare 
år, vilket riskerar minska lärandet från andra över tid. 
 
Skattebetalarnas pengar ska hanteras varsamt och spenderingen måste mätas mot nyttan, 
men eftersom detta finansieras genom att dra ner på en intern chefsdag och ersätta med en 
mer omfattande sådan till samma kostnad anser vi att det här är ett positivt förslag.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att det är bra att man satsar på att hitta och rekrytera de allra bästa 
medarbetarna till kommunen. Som ett steg i detta så kan det vara bra att vara värd för 
”offentlig chef”. Det är också viktigt att skattepengarna använd på absolut bästa sätt och 
därför är det viktigt att man kritiskt granskar alla aktiviteter liksom denna. Vi har i detta fall 
landat i att nyttan uppväger för de kostnader det medför och. ställer oss därför positiva till 
att Nacka blir värdstad.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet håller med om att ledarskapet är viktig för kommunens utveckling. Vi håller 
dock inte med om att en konferens som kostar 300 000kr är den bästa satsningen. Vi tror 
istället att rätt förutsättningar för att verka som chef är det som attraherar de bästa cheferna 
och medarbetarna. Det innebär till att börja med löne-och priskompensation i kommunens 
budget så att verksamheter faktiskt kan arbeta utifrån vad det kostar att bedriva kommunal 
verksamhet. Vänsterpartiet anser att en attraktiv arbetsgivare är en arbetsgivare som värnar 
om arbetsmiljön för alla medarbetare oavsett om en är chef eller tex arbetar som 
boendestödjaren inom det kommunala boendestödet.” 
  
- - - - - 
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§  88 KFKS 2023-00050 

Lokalt anpassad information om krisberedskap 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdraget att ta fram lokalt anpassad 
information om krisberedskap, i enlighet med tjänsteskrivelsen daterad den 31 
augusti 2023. 

2. Kommunstyrelsen godkänner att 550 000 kronor av medlen för ökad 
beredskapsplanering som budgeterats i Mål och budget 2023–2025 kan nyttjas. 

Sammanfattning av ärendet 
Lagen om extraordinära händelser (LEH, 2006:544) beskriver att kommuner har ett 
lagstadgat ansvar att informera om särskilda risker som finns i en kommun. Ansvaret 
sträcker sig även till att informera om hur man bör vara förberedd för att klara sig vid en 
större samhällsstörning.  

Utifrån detta, och för att få med det lokala perspektivet för krisberedskap, har flera 
kommuner valt att ta fram lokala varianter med utgångspunkt från MSB:s(Myndigheten för 
samhällsskydd och beredskap) broschyr "Om krisen eller kriget kommer" som skickades ut 
till alla hushåll i Sverige 2018.  

Beredningen för beredskapsfrågor har inkommit med ett förslag om att även Nacka ska ta 
fram ett liknande material med lokalt anpassad information till Nackaborna om 
kommunens krisberedskap samt den egna hemberedskapen.  

Kostnad för produktion och distribution beräknas till cirka 550 000 kronor. Förslaget är att 
framtagandet av materialet finansieras genom att disponera en del av medlen som har 
avsatts i Mål och budget 2023–2025 för kommunens beredskapsplanering.  

Ambitionen är att materialet ska vara klart under hösten 2023.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben daterad den 28 augusti 2023 

Bilaga 1. Mötesanteckningar Beredningen för beredskapsfrågor 2023-05-31 
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Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Andreas Andersson (S) och Mikael 
Carlsson (NL) bifall till förslaget från ledningsstaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
ledningsstaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  89 KFKS 2023-00402 

Återrapportering - Styrande dokument  

 
Beslut 

1. Kommunstyrelsen noterar för egen del redovisningen av styrande 
dokument inom kommunstyrelsens ansvarsområde enligt bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 10 augusti 2023.  

2. Kommunstyrelsen noterar att stadsledningskontoret under 2025 kommer 
följa upp nämndernas fortsatta arbete med aktualitetsprövning, revidering 
och eventuellt upphävande av styrande dokument enligt bilaga 1 – 11 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 10 augusti 2023.   

Sammanfattning av ärendet 
Vid 2021 års uppföljning av kommunens styrande dokument beslutade kommunstyrelsen 
att stadsledningskontoret fortsatt ska följa upp nämndernas arbete med aktualitetsprövning, 
revidering och eventuellt upphävande av styrande dokument (KS 2021-11-29, § 391). En ny 
uppföljning har därför genomförts avseende samtliga nämnders arbete inom området. 
Samtliga nämnder har återrapporterat status för styrande dokument. För det fall att något 
styrande dokument är i behov av en revidering eller upphävande så har nämnderna även 
angett det. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 10 augusti 2023 

Bilaga 1. Återrapportering av styrande dokument - Fritidsnämnden 
Bilaga 2. Återrapportering av styrande dokument - Kommunstyrelsen 
Bilaga 3. Återrapportering av styrande dokument - Kulturnämnden 
Bilaga 4. Återrapportering av styrande dokument - Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Bilaga 5. Återrapportering av styrande dokument - Natur- och trafiknämnden 
Bilaga 6. Återrapportering av styrande dokument - Nämnden för arbete och försörjning 
Bilaga 7. Återrapportering av styrande dokument - Socialnämnden 
Bilaga 8. Återrapportering av styrande dokument - Utbildningsnämnden 
Bilaga 9. Återrapportering av styrande dokument - Val- och demokratinämnden 
Bilaga 10. Återrapportering av styrande dokument - Äldrenämnden 
Bilaga 11. Återrapportering av styrande dokument - Överförmyndarnämnden  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  90 KFKS 2023-00681 

Nämndernas uppföljning av strategiarbetet – Ett 
drogfritt Nacka för unga 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige i Nacka antog den 21 maj 2018 strategin Ett drogfritt Nacka för unga, 
som anger mål och riktmärken för ett samhälle fritt från alkohol, narkotika, dopning och 
tobak (ANDT). 

Berörda nämnder har följt upp strategiarbetet för år 2022 och har särskilt behandlat 
resultaten från Stockholmsenkäten, som tas fram av länsstyrelsen i Stockholms län och 
genomförs vartannat år bland elever i grundskolan åk 9 och i gymnasiets åk 2. Enkäten tar 
bland annat upp de ungas drogvanor.  Nämnderna har också genomfört olika aktiviteter 
som ett led i strategiarbetet. De samverkar externt med polis, föreningsliv och med 
civilsamhälle och inom lokala trygg- och säkerhetsnätverk. De har ett gemensamt projekt, 
Tillsammans för ett drogfritt Nacka för unga, som finansieras av Nackas framtidsfond och 
som syftar till att minska droganvändningen bland unga genom att samarbeta med 
föreningslivet och bland annat ge unga en meningsfull fritid med drogfria aktiviteter.   

Stadsledningskontoret bedömer att strategiarbetet, liksom tidigare, ger en bra plattform för 
en positiv samverkan internt och externt. Även om 2022 års Stockholmsenkät visat 
förhållandevis positiva resultat gällande droganvändningen, behöver det breda 
förebyggande arbetet som redan pågår bibehållas och fortsätta utvecklas. Vidare anser 
stadsledningskontoret att även arbetet inom Välfärd skola ska ingå i uppföljningen. Arbetet 
inom Välfärd samhällsservice inkluderas redan i socialnämndens uppföljning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 16 augusti 2023 

Bilaga 1. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 29 mars, inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från kulturnämnden den 23 maj 2023, inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från nämnden för arbete och försörjning den 26 april 2023, 

inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 4. Protokollsutdrag från socialnämnden den 21 februari 2023, inklusive 

tjänsteskrivelse 
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Bilaga 5. Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 16 maj 2023, inklusive 
tjänsteskrivelse 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det framgår av tjänsteskrivelsen att regeringen år 2021 beslutade att utvidga ANDT-
strategin att omfatta spel om pengar (spelmissbruk) varför den nu benämns ANDTS-
strategin. Någon revidering av Nacka kommuns strategi har ännu inte gjorts. 
Socialdemokraterna anser att Nacka kommuns strategi bör revideras med anledning av 
detta. Resultatet från den senaste Stockholmsenkäten (2022) är även oroande. Där framgår 
att andelen flickor i årskurs 9 i Nacka som någon gång använt narkotika har ökat något 
jämfört med förra mätningen. Andelen är även något högre i Nacka än i övriga länet. Dessa 
resultat bör analyseras och ingå i översynen av strategin i syfte att utreda vilka eventuella 
åtgärder som behövs utifrån analysen. 
 
Vi noterar också att svarsfrekvensen av den utskickade enkäten till kommunens rektorer är 
avsevärt låg, där endast 15 av 38 besvarade den. Det är i sig problematiskt då det inte ger 
oss en rättvis bild av hur läget ser ut. Att skolor som valt att svara på enkäten ser positivt 
på arbetet med ANDT är bra men det visar inte på att det faktiskt fungerar väl i sin helhet. 
I handlingarna kan vi läsa att användningen av droger ökat, inte minst tillgången till dem. 
Med detta så anser vi att det är nödvändigt att tillsätta tydliga strategier och riktmärken som 
alla skolor förväntas följa. Vi behöver ställa ordentliga krav på våra verksamheter likaväl 
som vi behöver förse dem med resurser. Vi tror dessutom att skolorna i Nacka själva skulle 
se positivt på detta då det även underlättar deras arbete mot ett drogfritt Nacka, inte minst 
då tillgången till droger ökat och användningen går ner i åldrarna. Återigen får vi konstatera 
att skattesänkningar går före våra ungas liv, hälsa och säkerhet.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Strategin handlar om att motverka användning av alkohol, narkotika, dopning och tobak 
(ANDT). För att nå målet tycker vi att det är viktigt att samverka med polis, föreningsliv, 
skola och med civilsamhället. Vi delar även stadsledningskontoret åsikt att även arbetet 
inom Välfärd skola ska ingå i uppföljningen.  
Vi delar inte tjänsteskrivelsens åsikt att stockholmsenkäten visar förhållandevis positiva 
resultat utan vill att kommunen antar en nollvision där inget barn eller ungdom ska fara illa 
pga droger och alkohol i Nacka. Vi måste utreda varför unga i Nacka missbrukar alkohol 
och narkotika. Det skulle kunna tänkas att den högre genomsnittliga inkomstnivån i Nacka 
medverkar till att många unga här har mer pengar att köpa berusningsmedel för. 
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Välutbildade föräldrar med hög inkomst är dock också en skyddsfaktor som bland annat 
bidrar till Nackas goda skolresultat. Även att ungdomen trivs i skolan är en viktig 
skyddsfaktor. Detta innebär att elever i områden som Fisksätra är ytterligare utsatta. Ännu 
viktigare blir det då att skolan i dessa områden håller hög kvalitet och i någon mån blir 
kompensatorisk så att dessa barn och unga inte hamnar på efterkälken jämfört med dem 
som har med sig bättre förutsättningar.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser att arbetet mot användning av alkohol, narkotika, dopning och tobak 
(ANDT) är ett arbete som behöver vara prioriterat. För att det preventiva arbetet av 
användning av alkohol, narkotika, dopning och tobak ska vara effektivt behövs ett 
genomarbetat helhetsgrepp. Vänsterpartiet har tidigare förslagit att kommunen ska ha en 
preventionssamordnare som arbetar med dessa frågor för att säkerställa att arbetet 
prioriteras, effektiviseras och har ett helhetsperspektiv.    

 Vänsterpartiet ser rapporten från utbildningsnämnden som särskilt oroande då nämnden 
utifrån sitt ansvarsområde som hemkommun har följt upp strategin Ett drogfritt Nacka för 
unga. Samtliga rektorer för Nackas kommunala och fristående grund- och gymnasieskolor 
har uppmanats att besvara utbildningsenhetens enkät om arbetet mot ANDT (alkohol, 
narkotika, dopning och tobak). Av de 38 tillfrågade rektorerna svarade endast 15 på 
enkäten. Det preventiva ANDT arbetet utgår i många andra kommuner just utifrån skolor 
och att endast 15 skolor besvarat enkäten ger en bristfällig kartläggning av läget i 
kommunen. Vänsterpartiet ser även här att en preventionssamordnare hade kunnat följa 
upp och stötta skolorna fortlöpande. 

Av utbildningsenhetens rapport framgår det att arbetet även är en ”utmaning för skolorna i 
och med att tillgången till droger ökat, användningen går ner i åldrarna och det är en mer 
drogliberal hållning i samhället generellt sett. Det upplevs också som en utmaning att både 
hitta rätt sätt att påverka ungdomarna på och göra det på ett evidensbaserat sätt. Goda 
exempel efterlyses av både grund- och gymnasieskolans rektorer.”  Vänsterpartiet ser denna 
input från skolorna som angelägen för arbetet framåt, men också som konkreta exempel på 
vad just en preventionssamordnare arbetar med.” 
 
- - - - - 
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§  91 KFKS 2023-00424 

Revisionsskrivelse 2023-04-19 och revisionsrapport 
2023:1 Granskning av museet HAMN 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelse 2023-04-19 och 
revisionsrapport 2023:1 Granskning av museet HAMN enligt bilaga 4 till tjänsteskrivelse 
daterad den 14 augusti 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
De förtroendevalda revisorerna har låtit EY granska vilket syfte kommunen har med 
museet HAMN:s verksamhet. Ett skäl har varit att bedöma om museet är en kommunal 
angelägenhet och om verksamheten genomförs på ändamålsenligt och ekonomiskt 
tillfredsställande sätt. I granskningen har även ingått kartläggning av museets historik.  

Parallellt med revisorernas granskning har kulturnämndens ordförande lämnat in ett 
ordförandeinitiativ till nämnden om att HAMN bör avvecklas och ersättas av annan 
verksamhet. Med hänvisning till pågående hantering av initiativet ser inte revisorerna 
anledning att lämna rekommendationer om museets framtid. Revisorerna anser dock, med 
hänsyn främst till det låga antalet museibesökare, de relativt höga kostnaderna per 
museibesök och det begränsade intresset att lämna anbud på driften, att nämnden snarast 
måste ta ställning till museets fortsatta drift.  

Revisorerna önskar kommunstyrelsens slutsatser med anledning av granskningen senast 
den 27 september 2023.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 7 juni 2023 

Bilaga 1. Revisionsskrivelse 2023-04-19 Granskning av museet HAMN 
Bilaga 2. Revisionsrapport 2023:1 Granskning av museet HAMN 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde den 15 maj 2023, § 175  
Bilaga 4. Förslag till yttrande över revisionsskrivelse 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Projektet för museet i Fisksätra hade stora visioner men saknade förankring med 
förutsättningarna, lokalbefolkningen och föreningslivet. Under åren har vi påpekat att den 
avsatta driftsbudgeten inte har varit tillräcklig för att uppfylla den moderatledda alliansens 
vision.  
 
När beslutet om att lägga ned museet hamn togs under våren 2023 lyfte 
Socialdemokraterna behovet av kulturlokaler i Fisksätra samt vikten av dialog med det 
lokala föreningslivet. Socialdemokraternas yrkande i Kulturnämnden på att dialog med det 
lokala föreningslivet i Fisksätra ska genomföras. Något som hörsammades och vi ser fram 
emot att se resultatet av den.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan delar den kritik som revisionen för fram i sin gedigna genomgång av detta 
projekt. Vi har själva också tidigare påpekat att besökssiffrorna aldrig varit realistiska utan 
byggt på rena önskedrömmar. Eftersom kommunen beslutat att lägga ner hamn så ser vi 
inte att kommunen kan vidta några åtgärder just här. Däremot är det viktigt att ta med den 
kunskap som vi får från HAMN-projektet i framtiden och inte ser detta som en enskild 
händelse. Det är viktigt att kommunen tar fram realistiska mål ör verksamheter och projekt. 
Det blir alltför ofta en stämning bland ledande politiker där all saklig kritik och 
ifrågasättande av olika projekt ses som förstörande och onödig. Vi i oppositionen kritiseras 
ofta för att vara fega eller glädjedödare när vi påpekar brister och risker i olika projekt. Med 
ett sådant synsätt riskerar vi flera dyra och misslyckade projekt framöver.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet finner det sorgligt och tyvärr väntat att ytorna för kulturlivet i Fisksätra 
fortsätter krympa. Projektet Museet Hamn präglades ända sedan starten av grandiosa 
målsättningar som inte motsvarades av de ekonomiska resurser som tillgängliggjordes för 
driften eller de reella förutsättningar som förelåg.  
 
Vänsterpartiet hoppas att kommunen kommer kunna tillgängliggöra lokalerna för en eller 
flera kulturverksamheter som levererar värde till områdets lokalbefolkning under den tid 
som återstår av hyresavtalet. Vi noterar att styret nämner museet Hamn som viktig 
kulturverksamhet för Fisksätra i sitt program ”Framgång Fisksätra”, och även om vi tror att 
andra satsningar hade kunnat ge mer för dem som bor i närområdet under de år som gått 
ser vi fram emot att få ta del av styrets satsningar för att fylla det tomrum som nu uppstått, 
förhoppningsvis blir dessa mer framgångsrika och bättre förankrade i Fisksätra.”  
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- - - - - 
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§  92 KFKS 2023-00577 

Remiss - Samråd för Värmdö kommuns havs- och 
kustplan 

Yttrande till Värmdö kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts protokoll, daterad den 29 augusti 2023. 

Sammanfattning av ärendet 

Nacka kommun har givits möjlighet att yttra sig över samrådsförslag för Värmdö kommuns 
havs- och kustplan. Samrådsförslaget för Värmdö kommuns havs- och kustplan visar 
utvecklingen i Värmdö kommuns skärgårdsområde. Planen utgör ett tematiskt tillägg till 
kommunens översiktsplan. Syftet med planen är att identifiera de förutsättningar och olika 
intressen som finns i Värmdö kommuns havs- och kustområde samt att redovisa strategier 
för att uppnå en hållbar mark- och vattenanvändning som kan bidra till en levande 
skärgård.  
 
Enheten för strategisk stadsutveckling har utrett remissen över förslag till Värmdö 
kommuns havs- och kustplan. En utveckling av skärgårdsområdet i linje med planen är av 
betydelse både för Nacka kommun och regionen i stort. Den geografiska avgränsningen i 
samrådsförslaget till kust- och havsplan medför att planens genomförande får anses ha 
begränsade mellankommunala konsekvenser för Nacka kommun. Enheten instämmer i att 
frågor som saknar en geografisk avgränsning, så som vatten och infrastruktur, förutsätter 
ett samarbete för en hållbar utveckling. 
 
Förslag till yttrande från Nacka kommun framgår av bilaga 1 till arbetsutskottets protokoll 
från den 29 augusti 2023. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från strategiska enheten m.fl. daterad den 28 augusti 2023 

Bilaga 1. Förslag till yttrande 
Bilaga 2. Samrådsförslag Värmdö Havs- och kustplan 
Bilaga 3. Samrådsförslag sammanställning dialogkartan 
Bilaga 4. Samrådsförslag miljökonsekvensbeskrivning 
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 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Johan Krogh 
(C), Karin Teljstedt (KD) bifall till eget förslag till yttrande (se bilaga 1 till protokollet). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från strategiska 
enheten och förslaget från Mats Gerdau (M). Ordföranden ställde förslagen mot varandra 
och fann att arbetsutskottet bifallit förslaget från Mats Gerdau (M). 

Johanna Kvist (S) meddelade att Socialdemokraterna ej deltog i beslutet. 

Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan ej deltog i beslutet. 

 
- - - - - 
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 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  93 KFKS 2023-00736 

Remiss – Promemorian ”Uppgiftsskyldighet för 
myndigheter och auktoriserade sammanslutningar för 
förmedling av barn från utlandet samt stärkt skydd för 
enskildas uppgifter i Adoptionskommissionens 
verksamhet” (S2023/2222) 
Yttrande till Socialdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 
17 augusti 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
I remissen föreslås en ny lag om skyldighet för myndigheter och auktoriserade 
sammanslutningar för förmedling av barn från utlandet för adoption att lämna uppgifter till 
Adoptionskommissionen. Uppgiftsskyldigheten innebär att myndigheter och auktoriserade 
sammanslutningar på begäran av Adoptionskommissionen ska lämna uppgifter som de 
förfogar över om Adoptionskommissionen behöver uppgifterna för att fullgöra sitt 
utredningsuppdrag i den del som avser kartläggning och analys av adoptionsverksamhet. 
Vidare föreslås att en ny sekretessreglering införs i offentlighets- och sekretesslagen till 
skydd för uppgifter om enskilda i Adoptionskommissionens verksamhet. Lagändringarna 
föreslås träda i kraft den 1 mars 2024. 

I yttrandet tillstyrker kommunen förslaget och delar uppfattningen att förslaget möjliggör 
för Adoptionskommissionen att genomföra sitt utredningsuppdrag i den del som rör 
kartläggning samt analys av Sveriges internationella adoptionsverksamhet. Förslagen 
bedöms inte medföra några kostnadsökningar, ökad administrativ börda för kommunen 
och inte heller innebära någon inskränkning av den kommunala självstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 17 augusti 2023 

Bilaga 1. Remiss – Uppgiftsskyldighet för myndigheter och auktoriserade 
sammanslutningar för förmedling av barn från utlandet samt stärkt skydd för enskildas 
uppgifter i Adoptionskommissionens verksamhet 
Bilaga 2. Förslag till yttrande 
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 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  94 KFKS 2023-00455 

Remiss –  Boverkets förslag till föreskrifter om 
tillgänglighet och användbarhet för personer med 
nedsatt rörelse- eller orienteringsförmåga i byggnader 
Yttrande till Boverket 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 4 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 15 augusti 2023.  

Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Boverket har tagit fram ett förslag på nya föreskrifter gällande tillgänglighet och 
användbarhet för personer med nedsatt rörelse- eller orienteringsförmåga i byggnader. 
Författningsförslaget preciserar utformningskraven i 8 kap. 1 § 3 plan- och bygglagen 
(2010:900) [PBL] och 3 kap. 4 § plan- och byggförordningen (2011:338) [PBF] på 
tillgänglighet och användbarhet samt de tekniska egenskapskraven i 8 kap. 4 § första stycket 
8 PBL och 3 kap. 18 § PBF på tillgänglighet och användbarhet.  

Förslaget till nya föreskrifterna bygger på en ny regelmodell för Boverkets byggregler. 
Regelmodellen har arbetats fram inom ramen för ett regeringsuppdrag till Boverket att se 
över bygg- och konstruktionsreglerna. 

Den nya författningen förslås träda i kraft den 1 juli 2024. Samtidigt kommer motsvarande 
bestämmelser i BBR att upphävas genom en annan författning.  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har, på sitt sammanträde den 21 juni 2023, beslutat att 
överlämna synpunkter över remissen till kommunstyrelsen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 15 augusti 2023 

Bilaga 1. Remiss – Boverkets förslag till föreskrifter om tillgänglighet och användbarhet för 
personer med nedsatt rörelse- eller orienteringsförmåga i byggnader. 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 juni 2023.    
Bilaga 3. Synpunkter från miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 
Bilaga 4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 
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 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  95 KFKS 2023-00456 

Remiss – Boverkets förslag till föreskrifter om ändring i 
Boverkets byggregler (2011:6) – föreskrifter och 
allmänna råd samt upphävande av Boverkets allmänna 
råd (2011:27) om analytisk dimensionering av byggnader 
och Boverkets allmänna råd (2013:11) om 
brandbelastning 
Yttrande till Boverket 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 4 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 18 augusti 2023.  

Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Boverket föreslår nya föreskrifter om ändring i Boverkets byggregler (2011:6) – föreskrifter 
och allmänna råd samt upphävande av Boverkets allmänna råd (2011:27) om analytisk 
dimensionering av byggnader och Boverkets allmänna råd (2013:11) om brandbelastning. 

Boverkets författningsförslag innebär att föreskrifter och allmänna råd inom åtta områden 
upphävs och ersätts med ett antal nya grundförfattningar där respektive område inarbetats 
som i den egna författningen. 

Förslaget är ute på remiss till och med den 25 augusti 2023. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har, på sitt sammanträde den 21 juni 2023, beslutat att 
överlämna synpunkter över remissen till kommunstyrelsen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 18 augusti 2023 

Bilaga 1. Remiss – Boverkets förslag till föreskrifter om ändring i Boverkets byggregler 
(2011:6) – föreskrifter och allmänna råd samt upphävande av Boverkets allmänna råd 
(2011:27) om analytisk dimensionering av byggnader och Boverkets allmänna råd (2013:11) 
om brandbelastning.   
Bilaga 2. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 juni 2023.    
Bilaga 3. Synpunkter från miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 
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 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  96 KFKS 2023-00457 

Remiss – Boverkets förslag till föreskrifter om krav på 
tomter m.m. 
Yttrande till Boverket 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 4 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 18 augusti 2023.   

Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Boverket har tagit fram förslag till föreskrifter om krav på tomter m.m. De föreslagna 
föreskrifterna preciserar krav i 8 kap. 9 § plan- och bygglagen (2010:900), PBL, för 
obebyggda tomter som ska bebyggas när det gäller tillgänglighet och användbarhet för 
personer med nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga, framkomlighet för 
utryckningsfordon och skydd mot olyckor. De föreslagna föreskrifterna preciserar även 
krav i 3 kap. 10 § plan- och byggförordningen (2011:338), PBF, om säkerhet vid 
användning för uppförande av vissa andra anläggningar än byggnader på tomter och kraven 
på projektering, utförande och kontroll i 10 kap. 5 § PBL när det gäller dessa anläggningar. 

De nya föreskrifterna föreslås träda i kraft den 1 juli 2024. Samtidigt upphävs motsvarande 
regler i Boverkets byggregler (2011:6) – föreskrifter och allmänna råd, BBR. Den nya 
författningen föreslås ha en övergångstid om ett år. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har, på sitt sammanträde den 21 juni 2023, beslutat att 
överlämna synpunkter över remissen till kommunstyrelsen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 18 augusti 2023 

Bilaga 1. Remiss – Boverkets förslag till föreskrifter om krav på tomter m.m. 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 juni 2023.    
Bilaga 3. Synpunkter från miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 
Bilaga 4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 
 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben. 
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 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  97 KFKS 2023-00458 

Remiss –  Boverkets förslag till föreskrifter om bostäders 
lämplighet för sitt ändamål 
Yttrande till Boverket 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 4 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 18 augusti 2023.  

Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Boverket föreslår nya föreskrifter om bostäders lämplighet för sitt ändamål. 
Författningsförslaget preciserar utformningskravet på bostäders lämplighet för sitt ändamål 
i 3 kap. 1 § plan- och byggförordningen (2011:338) och det tekniska egenskapskravet på 
bostäders lämplighet för det avsedda ändamålet i 3 kap. 17 § PBF. Enligt 3 kap. 1 och 17 §§ 
PBF ska bostäderna i skälig utsträckning ha avskiljbara utrymmen för sömn och vila, 
samvaro, matlagning, måltider, hygien och förvaring. Dessutom ska bostäderna med 
hänsyn till användningen ha inredning och utrustning för matlagning och hygien. 

Den nya författningen föreslås träda i kraft den 1 juli 2024. Samtidigt kommer motsvarande 
bestämmelser i BBR att upphävas genom en annan författning. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har, på sitt sammanträde den 21 juni 2023, beslutat att 
överlämna synpunkter över remissen till kommunstyrelsen.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 29 augusti 2023 

Bilaga 1. Remiss – Boverkets förslag till föreskrifter om bostäders lämplighet för sitt 
ändamål 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 juni 2023.    
Bilaga 3. Synpunkter från miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 
Bilaga 4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben. 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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 29 augusti 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  98 KFKS 2023-00459 

Remiss –  Boverkets förslag till föreskrifter och allmänna 
råd om bärförmåga, stadga och beständighet i 
byggnader m.m. 
Yttrande till Boverket 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 4 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 18 augusti 2023.  

Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Boverket föreslår nya föreskrifter och allmänna råd om bärförmåga, stadga och 
beständighet i byggnader m.m. De föreslagna föreskrifterna och allmänna råden preciserar 
det tekniska egenskapskravet i 3 kap. 7 § plan- och byggförordningen (2011:338), PBF, att 
byggnadsverk ska vara projekterade och utförda så att de har tillräcklig bärförmåga, stadga 
och beständighet.  

Förslaget bygger på en ny regelmodell för Boverkets bygg- och konstruktionsregler. 
Regelmodellen har arbetats fram inom ramen för ett regeringsuppdrag till Boverket, att se 
över bygg- och konstruktionsreglerna. 

De nya föreskrifterna föreslås träda i kraft den 1 juli 2024. Samtidigt upphävs motsvarande 
regler om bärförmåga, stadga och beständighet i Boverkets föreskrifter och allmänna råd 
(2011:10) om tillämpning av europeiska konstruktionsstandarder (eurokoder), EKS. Den 
nya författningen föreslås ha en övergångstid om ett år. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 18 augusti 2023 

Bilaga 1. Remiss – Boverkets förslag till föreskrifter och allmänna råd om bärförmåga, 
stadga och beständighet i byggnader m.m. 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 juni 2023.    
Bilaga 3. Synpunkter från miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 
Bilaga 4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  99 KFKS 2023-00460 

Remiss –  Boverkets förslag till föreskrifter och allmänna 
råd om säkerhet i händelse av brand i byggnader 
Yttrande till Boverket 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 4 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 18 augusti 2023.  

Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Boverket föreslår nya föreskrifter och allmänna råd om säkerhet i händelse av brand i 
byggnader. Författningsförslaget preciserar kraven i 3 kap. 8 § plan- och byggförordningen 
(2011:338), PBF.  

Förslaget bygger på en ny regelmodell för Boverkets byggregler. Regelmodellen har arbetats 
fram inom ramen för ett regeringsuppdrag till Boverket att se över bygg- och 
konstruktionsreglerna.  

De nya föreskrifterna föreslås träda i kraft den 1 juli 2024. Samtidigt upphävs motsvarande 
regler om säkerhet i händelse av brand i Boverkets byggregler (2011:6) – föreskrifter och 
allmänna råd, BBR, i Boverkets föreskrifter och allmänna råd (2011:10) om tillämpning av 
europeiska konstruktionsstandarder (eurokoder), EKS, i Boverkets allmänna råd (2011:27) 
om analytisk dimensionering av byggnaders brandskydd, BBRAD och i Boverkets allmänna 
råd (2013:11) om brandbelastning, BBRBE. Den nya författningen föreslås ha en 
övergångstid om ett år. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har, på sitt sammanträde den 21 juni 2023, beslutat att 
överlämna synpunkter över remissen till kommunstyrelsen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 18 augusti 2023 

Bilaga 1. Remiss – Boverkets förslag till föreskrifter och allmänna råd om säkerhet i 
händelse av brand i byggnader 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 juni 2023.    
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 3. Synpunkter från miljö- och stadsbyggnadsnämnden.  
Bilaga 4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 
 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  100 KFKS 2022-01199 

Motion – Idrottsanläggning på Porsmossen  
Motion den 19 december 2022 av Gunnel Nyman Gräff och Johanna Kvist m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen den 12 juni 2023 uppdrog åt 
stadsledningskontoret att gå vidare med alternativ till fler fotbollsplaner i Nacka. I det 
uppdraget ingick att genomföra en ny lokaliseringsutredning för kommunens snöhantering 
på Porsmossen och parallellt utreda förutsättningar för att snötippen kan vara kvar jämte 
en ny 11-spelarplan. Förslag på annan lokalisering för snöupplag ska redovisas till 
kommunstyrelsen i slutet av 2023. Kommunfullmäktige noterar att arbete enligt förslagen i 
motionen därmed redan pågår. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen yrkas att Nacka kommun återupptar planerna på att förlägga minst en 11-
spelarplan på Porsmossen, att kommunen utreder om det går att förlägga ytterligare 
idrottsaktiviteter i detta område, att kommunen undersöker nya platser för sortering av 
schaktmassor, snöupplag samt lagring och flisning av ris och alternativt utreder om 
sortering av schaktmassor, snöupplag samt lagring och flisning av ris kan samordnas i 
anslutning till fotbollsplaner/idrottsanläggning på Porsmossen. 

Bedömningen är att arbete enligt förslagen i motionen redan pågår. Kommunstyrelsen 
beslutade 12 juni 2023 att uppdra åt stadsledningskontoret att gå vidare med alternativ till 
fler fotbollsplaner i Nacka. I det ärendet ingick att genomföra ny lokaliseringsutredning för 
kommunens snöhantering på Porsmossen och parallellt utreda förutsättningar för att 
snötippen kan vara kvar jämte en ny 11-spelarplan. Förslag på annan lokalisering för 
snöupplag ska redovisas till kommunstyrelsen i slutet av 2023. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 17 augusti 2023 

Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag fritidsnämnden, 2023-03-29, § 12. 
Bilaga 3. Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden, 2023-03-21, § 43 
Bilaga 4. Karta över upplag på Porsmossen 
Bilaga 5. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, 2023-06-12, § 234 
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Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i 
motionen. 

Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslistaben och förslaget från Johanna Kvist (S). Ordföranden ställde förslagen mot 
varandra och fann att arbetsutskottet bifallit förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan har i många år varit för fotbollsplan på Porsmossen, vilket även står i 
Nackalistans förslag till Mål och Budget. När det gäller behovet av snötipp så hade 
kommunen kunnat utreda möjligheterna till samförläggning av verksamheterna på 
Porsmossen, eller föreslå alternativ mark för snötippen redan för flera år sedan om man 
lyssnat på oss när vi förde fram denna idé.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till Socialdemokraternas motion om en idrottsanläggning på 
Porsmossen. Behovet av fler idrottsanläggningar är stort i Nacka och arbetet med att 
tillgängliggöra fler idrottsytor är eftersatt i kommunen. Porsmossen är ett bra alternativ till 
en idrottsyta och det är en rimlig placering för en 11-manna fotbollsplan, något som skulle 
underlätta för många fotbollsföreningar som påverkas av plan bristen.”  
 
- - - - - 
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§  101 KFKS 2023-00287 

Motion – Problem med snöröjning av bussgator och 
gångbanors säkerhet  
Motion den 20 mars 2023 av Christina Ståldal (-) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att kommunen redan arbetar i enlighet med förslaget i 
motionen och att det till hösten kommer att kunna göras ännu mer riktade insatser mot 
gångbanorna i och med nytt snöröjningsavtal. Motionen är därmed färdighandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I en motion från Christina Ståldal (-) föreslås att ett förbättringsförslag genomförs för 
programmet för röjning av bussgator som innebär att en samtidig röjning av intilliggande 
trottoar/gångbana genomförs. 
 
Bedömningen är att kommunen redan arbetar i enlighet med förslaget i motionen och att 
det till hösten kommer att kunna göras ännu mer riktade insatser mot gångbanorna i och 
med nytt snöröjningsavtal och att motionen därmed är färdigbehandlad. Denna åtgärd 
bedöms inte innebära några ökade kostnader för kommunen, då den är inräknad i befintlig 
budget för snöröjning. 

Efter att motionen har beretts av kommunstyrelsens arbetsutskott kommer motionen att 
hanteras i samband med ärendet om mål och budget, i såväl kommunstyrelsen som 
kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 29 augusti 2023 

Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden 2023-06-20, § 90 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi i Socialdemokraterna vidhåller behovet av att öka beredskapen och utvärdera 
prioriteringsordningen för snöröjningen för att öka tillgängligheten för alla Nackas 
Medborgare. Detta inkluderar inte minst att högre prioritera gång- och cykelvägar fram till 
viktiga knutpunkter för kollektivtrafik samt till förskolor och skolor. Vi har tidigare vid 
flera tillfällen motionerat om detta och föreslagit förbättringar. Vi vill dock avvakta med 
nya förändringar fram till dess att det nya vinterunderhållsprogrammet implementerats och 
testats, eftersom ytterligare nya pålagor riskerar komplicera arbetet och bidra till att sämre 
fungerande snöröjning kommande vinter. Vi hoppas särskilt att denna förändring nu ska 
stärka möjligheten att genom beställningar täcka upp på fler platser och undvika att 
trottoarer och gångvägar missas i samband med snöröjning. Det kommer vi följa 
noggrant.” 
 
- - - - - 
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§  102 KFKS 2023-00072 

Politikerinitiativ – Möjlighet att skjuta upp kommunala 
fakturor 
Politikerinitiativ den 16 januari 2023 från Johanna Kvist (S) m.fl. 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå politikerinitiativet mot bakgrund av att det redan finns 
rutiner som hanterar anstånd av fakturor och att det dagsläget inte finns någon anledning 
att göra en omfattande nulägesanalys om hur kommunala taxor påverkar Nackaborna. 

Politikerinitiativet föranleder inga ytterligare åtgärder och är med dessa noteringar 
färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Socialdemokraterna har inkommit med politikerinitiativ om att möjliggöra för invånare att 
skjuta upp eller dela upp betalningen av fakturor till kommunen samt att kommunstyrelsen 
ges i uppdrag att göra en nulägesanalys med fokus på kommunala avgifter och taxor och 
hur de påverkar nackabornas ekonomi.   
 
Beträffande att skjuta upp eller dela upp betalningen anser stadsledningskontoret att denna 
möjlighet redan finns i kommunstyrelsens delegationsordning. Under punkt 2.11 är det 
delegerat till tjänstemän att besluta om sådana anstånd beroende på belopp och 
anståndstid.  
Bedömningen sker på individuell grund och det är i första hand handläggarna inom 
kundreskontragruppen vid redovisningsenheten, som hanterar detta och har kontakt med 
Nackaborna. Stadsledningskontorets bedömning är att detta räcker för att kunna hantera de 
ansökningar som kommer.  
 
När det gäller uppdraget om att göra en nulägesanalys med fokus på kommunala avgifter 
och taxor och hur de påverkar nackabornas ekonomi finns det i politikerinitiativet inte 
närmare beskrivet bakgrunden till varför uppdraget till kommunstyrelsen om nulägesanalys 
skall ges. Stadsledningskontorets bedömning är att det ett omfattande uppdrag som, om det 
skall ges, kräver en mer detaljerad beskrivning om vad syftet och ändamålet med uppdraget 
samt finansiering. Nämnderna och bolagen tittar årligen över sina taxor och avgifter och 
gör då bedömningar hur taxorna slår för olika grupper. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 10 augusti 2023 
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Bilaga 1. Politikerinitiativ från Johanna Kvist (S) m.fl. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  103 KFKS 2023-00282 

Medborgarförslag – Övernattningslokaler för 
idrottsklubbar 
Inkom den 21 mars 2023 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete för att underlätta för skolorna i 
Nacka kommun att kunna hyra ut sina lokaler till idrottsföreningar för övernattning, vilket 
ligger i linje med intentionen med medborgarförslaget. Medborgarförslaget är med denna 
notering färdigbehandlat.  

Sammanfattning av ärendet 
Medborgaren föreslår att Nacka kommun ska identifiera ett antal lokaler i kommunen som 
tillåter idrottsklubbar med verksamhet i kommunen att erbjuda gästande lag övernattning 
till självkostnadspris.  

Juridik- och kanslistaben har utrett förslaget och inhämtat synpunkter från kultur- och 
fritidsenheten, fastighetsenheten och välfärd skola.  

I utredningen har det framkommit att kultur- och fritidsenheten i samarbete med välfärd 
skola och kundserviceenheten, under våren 2023, har startat upp ett projekt i syfte att ta 
fram ett paket med riktlinjer, information om brandskyddsregler, checklistor m.m. som ska 
underlätta för skolorna att kunna hyra ut sina lokaler till idrottsföreningar för övernattning. 
Planen är att en skola i kommunen, i ett första skede, ska ingå i ett pilotprojekt. Det redan 
påbörjade arbetet kommer att fortlöpa under hösten 2023.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 7 augusti 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 
Bilaga 2. Regelverk för internhyra 
Bilaga 3. Rapport Samnyttjande av lokaler 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Detta är ett medborgarförslag som lyfter en viktig fråga. I svaret redogörs för hur 
kommunen jobbar med just detta just nu. Vi socialdemokrater ser fram emot att det 
möjliggörs för nackaföreningar att arrangera verksamhet och bjuda in föreningar från andra 
kommuner genom att de kan hyra in sig och övernatta på exempelvis skolor.”  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan delar helt de åsikter som förs fram i medborgarförslaget och det är väldigt 
viktigt att detta löses. Enligt tjänstepersoner på mötet så håller man just nu på att se till om 
man kan få till detta på någon eller några skolor. Det är viktigt att detta görs utan att det 
blir för administrativt tungt för skolorna och det är viktigt att kostnaderna för hyrande av 
övernattningslokaler blir överkomliga för idrottsklubbarna. Vi vill se ett nacka med 
kraftfulla föreningar som kan arrangera läger och cuper och då är det viktigt att vi hittar en 
lösning och får till övernattningslokaler, Nackalistan kommer fortsätta följa frågan 
noggrant.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser att det är bra att kommunen påbörjat arbete med att ta fram ett paket 
med riktlinjer, information om brandskyddsregler, checklistor med mera som ska underlätta 
för skolorna att kunna hyra ut sina lokaler till idrottsföreningar för övernattning.   
 
Precis som medborgarförslaget lyfter är möjligheten till att låna övernattningslokaler till ett 
reducerat pris ofta avgörande för om föreningar från andra städer kan delta i 
cuper/tävlingar i Nacka. Vänsterpartiet hoppas på att fler än en skola blir möjlig att hyra då 
möjligheten till reducerade priser för övernattningslokaler förmodligen skulle gynna många 
föreningar i Nacka som vill anordna större cuper/tävlingar.”   
 
- - - - - 
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§  104   

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet. 
 
- - - - - 
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Bilaga 1 till protokoll KSAU 2023-08-29 § 92  
Remiss - Samråd för Värmdö kommuns havs- och 
kustplan (KFKS 2023–00577) 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande: 
 
12. Yttrande över Värmdö kommuns havs- och kustplan 
KSAU föreslår att kommunstyrelsen avger följande yttrande över remissen.  
 
Nacka kommun har givits möjlighet att inkomma med synpunkter på förslag till Värmdö kommuns 
havs och kustplan. En levande skärgård är av betydelse både för Nacka kommun och regionen i 
stort, och vi stödjer ambitionen att uppnå en hållbar mark- och vattenanvändning som kan bidra till 
en levande skärgård, både på kort och lång sikt, och där markägares rätt att bruka sina mark och sitt 
vatten värnas och där små och större marina företag är livskraftiga.   
 
Nacka vill se en levande skärgård med ett aktivt båtliv. Nacka har sedan över 10 år tillbaka 
medverkat i ett regionalt arbete för att stärka den internationella attraktionskraften och 
besöksnäringen i skärgården, bl a inom ramen för Stockholm Archipelago. Syftet är att göra 
skärgården till en attraktiv och levande plats året runt för såväl boende, företag som besökare.  
 
En stark konkurrensfördel i Stockholms skärgård jämfört med kustområden på kontinenten är att 
man här kan hitta en alldeles egen havsvik där man helt ostörd kan njuta av skärgården. Man 
behöver inte angöra hamnar, marinor eller bryggor utan kan lägga till där man vill, med respekt för 
äganderätt och naturskydd. Den unika friheten detta innebär är vi väldigt måna om att bevara.  
 
Nacka instämmer i att det är viktig att värdefulla naturområden bevaras och skyddas samtidigt som 
båtlivet utvecklas och vi tror att det är fullt möjligt att kombinera. Nacka konstaterar att det redan 
idag finns flera naturreservat, biotopskyddsområden, Natura 2000-områden, fågelskyddsområden m 
m i skärgården och öar som har tillträdesförbud.  
 
Det föreslagna förbudet mot båttrafik och ankring i särskilt skyddsvärda vikar kan potentiellt ha en 
mycket stor inverkan på båtlivet i området. Detta gäller även förslaget att låg- och oexploaterade 
områden ska få formellt skydd. Av samrådshandlingarna framgår inte hur omfattande dessa förbud 
och skydd skulle bli eller vilka vikar som skulle beröras av förslaget. Därmed är det svårt att 
överblicka konsekvenserna i praktiken för båtlivet. Ett förtydligande kring effekten för båtlivet och 
vilka andra åtgärder som kan underlätta ett hållbart båtliv är nödvändiga för att vi ska kunna ta 
ställning till om åtgärderna och dess konsekvenser är rimliga. I ett begränsat antal vikar med ett 
tydligt påvisat skyddsbehov kan det vara motiverat med utökat skydd. Nacka kommun kan däremot 
inte ställa sig bakom generella eller mycket omfattande inskränkningar. 
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Nacka anser vidare att det är viktigt att med informationsinsatser och andra åtgärder uppmuntra 
och stimulera skärgårdsbor och besökare till ett långsiktigt hållbart båtliv för att säkra den 
biologiska mångfalden i Östersjöns ekosystem.  
 
Vi ser positivt på att flytta ut gränsen för trålfiske, både för att säkra lokalt yrkesfiske och för att 
skydda såväl havsbotten som fiskebeståndet i skärgården. 
 
Nacka kommun anser att betydelsen av en utvecklad kollektivtrafik är viktig för att säkra en god 
mobilitet och en stark tillväxt i regionen. Sjötrafikens framtida upplägg kommer att vara en del i 
helheten tillsammans med markbunden kollektivtrafik. För Nacka är det viktigt att resandet på 
vattnet fungerar och kan utvecklad på bästa möjliga sätt.  
 
Vidare ställer sig kommunen positiv till att samverka kring vattenfrågor för att säkerställa en hållbar 
utveckling. Det kan exempelvis gälla miljökvalitetsnormer för vattenförekomster som Nacka och 
Värmdö har gemensamt. Nacka och Värmdö har exempelvis tidigare tagit fram gemensamt 
åtgärdsprogram för Baggensfjärden. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
3 (3) 

  
 
 PROTOKOLLSBILAGA 1 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott   
 2023-08-29 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


	00_Protokoll_KSAU_2023-08-29
	§  82 KFKS 2023-00001
	Anmälningar
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	Ärende
	Åtgärd/ansvar
	A
	Skrivelser 
	E
	Övrigt

	§  83 KFKS 2023–00675
	Finansrapport 2023
	Beslut
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.
	Kommunstyrelsen noterar finansrapporten i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 14 augusti 2023.
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning

	§  84 KFKS 2022-00825
	Nödvattenplan 2023–2026
	Beslut
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.
	Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.
	Kommunfullmäktige antar Nödvattenplan 2023–2026 i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 2023-08-24.
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning

	§  85 KFKS 2023-00773
	Ansökan om kommunal borgen till Järla Sjö Samfällighet
	Beslut
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.
	Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att avslå ansökan om kommunal borgen från Järla Sjö Samfällighet.
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§  86 KFKS 2023-00768
	Redovisning av kommunalt partistöd 2022
	Beslut
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.
	Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att samtliga partier som fick kommunalt partistöd i Nacka för år 2022 har redovisat användningen och kan erhålla partistöd för 2024.
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§  87 KFKS 2023-00776
	Nacka värdstad för Offentlig Chef 2024
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning

	§  88 KFKS 2023-00050
	Lokalt anpassad information om krisberedskap
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§  89 KFKS 2023-00402
	Återrapportering - Styrande dokument
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§  90 KFKS 2023-00681
	Nämndernas uppföljning av strategiarbetet – Ett drogfritt Nacka för unga
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning

	§  91 KFKS 2023-00424
	Revisionsskrivelse 2023-04-19 och revisionsrapport 2023:1 Granskning av museet HAMN
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning

	§  92 KFKS 2023-00577
	Remiss - Samråd för Värmdö kommuns havs- och kustplan
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Nacka kommun har givits möjlighet att yttra sig över samrådsförslag för Värmdö kommuns havs- och kustplan. Samrådsförslaget för Värmdö kommuns havs- och kustplan visar utvecklingen i Värmdö kommuns skärgårdsområde. Planen utgör ett tematiskt tillägg t...
	Enheten för strategisk stadsutveckling har utrett remissen över förslag till Värmdö kommuns havs- och kustplan. En utveckling av skärgårdsområdet i linje med planen är av betydelse både för Nacka kommun och regionen i stort. Den geografiska avgränsnin...
	Förslag till yttrande från Nacka kommun framgår av bilaga 1 till arbetsutskottets protokoll från den 29 augusti 2023.

	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§  93 KFKS 2023-00736
	Remiss – Promemorian ”Uppgiftsskyldighet för myndigheter och auktoriserade sammanslutningar för förmedling av barn från utlandet samt stärkt skydd för enskildas uppgifter i Adoptionskommissionens verksamhet” (S2023/2222)
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§  94 KFKS 2023-00455
	Remiss –  Boverkets förslag till föreskrifter om tillgänglighet och användbarhet för personer med nedsatt rörelse- eller orienteringsförmåga i byggnader
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§  95 KFKS 2023-00456
	Remiss – Boverkets förslag till föreskrifter om ändring i Boverkets byggregler (2011:6) – föreskrifter och allmänna råd samt upphävande av Boverkets allmänna råd (2011:27) om analytisk dimensionering av byggnader och Boverkets allmänna råd (2013:11) o...
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§  96 KFKS 2023-00457
	Remiss – Boverkets förslag till föreskrifter om krav på tomter m.m.
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§  97 KFKS 2023-00458
	Remiss –  Boverkets förslag till föreskrifter om bostäders lämplighet för sitt ändamål
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§  98 KFKS 2023-00459
	Remiss –  Boverkets förslag till föreskrifter och allmänna råd om bärförmåga, stadga och beständighet i byggnader m.m.
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§  99 KFKS 2023-00460
	Remiss –  Boverkets förslag till föreskrifter och allmänna råd om säkerhet i händelse av brand i byggnader
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§  100 KFKS 2022-01199
	Motion – Idrottsanläggning på Porsmossen
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckning

	§  101 KFKS 2023-00287
	Motion – Problem med snöröjning av bussgator och gångbanors säkerhet
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning

	§  102 KFKS 2023-00072
	Politikerinitiativ – Möjlighet att skjuta upp kommunala fakturor
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§  103 KFKS 2023-00282
	Medborgarförslag – Övernattningslokaler för idrottsklubbar
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning

	§  104
	Övriga frågor

	Bilaga 1 till protokoll KSSU 2023-08-29 § 92
	Bilaga 1 till protokoll KSAU 2023-08-29 § 92  Remiss - Samråd för Värmdö kommuns havs- och kustplan (KFKS 2023–00577)


